
معاون وزیر کار خبر داد:

اجرای دو طرح مهارت افزایی
 برای فارغ التحصیلان

گــروه اقتصــادی - معــاون وزیــر کار بــا تشــریح جزئیات 
دو طــرح مهــارت افزایــی برای فــارغ التحصیــان و دانشــجویان 
از اجــرای طرح هــای مهــارت افزایــی »کهــاد« و »نخلســتان« با 
 تأکیــد بــر آمــوزش مشــاغل دانش بنیــان و نوظهور در کشــور خبر 

داد.
غامحســین حســینی نیا ، با اشــاره بــه اجرای طرح نخلســتان 
از ســوی ســازمان آموزش فنی وحرفــه ای گفت: ایــن طرح مختص 
فارغ التحصیانی است که رشــته های تحصیلی آنها در بازار کار مشتری 
 نــدارد و آموزش هــای مهارتی به منظور مهارت افزایــی آنها پیش بینی 

شده است.
وی افــزود: در این طرح آموزش مهارتی در زمینه فناوری اطاعات 
و ارتباطــات در قالــب دوره هــای شــش ماهه و یــک دوره کارورزی 
 ســه ماهــه در مراکز و پارکهــای علم و فنــاوری درنظر گرفته شــده 

است.
معــاون وزیر کار از طرح "کهاد" بــه عنوان یکی دیگر از طرح های 
ســازمان آموزش فنی وحرفه ای در جهت مهارت افزایی دانشجویان نام 
برد و افــزود: در این طرح دوره های آموزش تلفیقی یا هیبریدی مهارتی 
در کنار آموزشــهای کاســیک پیش بینی شده که ۵۴۰ ساعت  آموزش را 

شامل می شود.
به گفته حســینی نیا، آموزش مشــاغل دانش بنیان و مشاغل نوظهور 
از جملــه اهــداف اجرای طرح هــای مهارت افزایی برای دانشــجویان 
و فــارغ التحصیــان دانشــگاهی به شــمار می رود و ضمن توســعه 
توانمندی های مهارتی دانشــجویان، زمینه شــکل گیــری مهارت های 
 مشــاغل آینــده بــر پایه تکنولــوژی های نویــن را در کشــور فراهم 

می کند.
رئیــس ســازمان آموزش فنی و حرفه ای مهــارت آموزی را مقدمه 
اشتغال و صیانت از نیروهای کار عنوان کرد و گفت: ایجاد حلقه مهارتی 
در دانشگاه ها موجب توسعه فعالیتهای دانش بنیان در سال "تولید، دانش 

بنیان و اشتغال آفرین" می  شود.
وی افزود: یکی از ویژگی های ارائه آموزش های مهارتی این اســت 
که آموزش ها خاص دانشــجویان و متناســب با ویژگی های آنها طراحی 
شــده اســت. با توجه به آنکه آی تی یکی از پایه های اصلی مشاغل آینده 
 اســت، بــه عنوان اولویت در بحــث آموزش های مهارتــی مدنظر قرار 

دارد.

اقتصادی6

گروه اقتصــادی - محمدرضا 
پورابراهیمــی رئیــس کمیســیون 
اقتصادی مجلس شورای اسامی در 
رابطه با عدم انجام تکالیف بانک ها در 
پیش برد و اجرای قانون جهش تولید 
مسکن که اکنون به یکی از چالش های 
حوزه مسکن تبدیل شده است، گفت: 
موضوع و مشــکل حوزه مسکن در 
حوزه بانکداری این نیست که بانک ها 

همــکاری نمی کنند بلکه میزان منابع 
و مصارف بانک ها در بخش مســکن 
از ســقف امکان ارائه تسهیات فراتر 

است.
وی ادامــه داد: البتــه در حوزه 
مســکن یک بخــش از تامین  مالی 
اجرای این قانون برعهده حوزه بانکی 
اســت، بخش دیگری از آن در تعهد 
دولت است و دولت هم باید بهتر عمل 

کند. برای مثال سازمان برنامه و بودجه 
باید کمک می کرد که باید انجام شود 
یا اینکه وجوه برگشــتی از منابع قبلی 
مانند اقساط تسهیات مسکن مهر که 

پراخت شده باید باز می گشت.
نماینده مردم کرمان افزود: همه 
این هــا باید کمک می کــرد به اینکه 
خروجی این اتفاق تجمیع منابع باشد 
که از طریق این منابع دولت بتواند کار 

را در حوزه مســکن پیش ببرد. یعنی 
همه باهم انجام نشده است بنابراین آن 
چیزی که به نظر می رســد وجود دارد 
این اســت که با یــک تکلیفی مواجه 
هستیم که با محدودیت منابع روبه رو 

شده است.
وی تصریح کــرد: لذا موضوع 
ما الان نه ســیمان است، نه میلگرد، نه 
زمین، نه مهندس و نه نیروی کار، تنها 

و تنها تامین منابع مالی است.
اقتصادی  کمیســیون  رئیــس 
مجلــس بــه راهکار خــروج از این 
بن بست اشــاره کرد و اظهار داشت: 
الان داریــم روی روش های جدیدی 
بــرای تامین مالی با دولــت رایزنی 
می کنیــم و برای وزیر جدید هم طی 
جلساتی که در روزهای اخیر داشتیم 

این روش جدید را توضیح دادیم. 
ان شــاءالله به زودی بسته جدید 
کمیسیون اقتصادی برای تامین مالی 
بخش مســکن از طریق بازار سرمایه 

ارائه می شود.
در  همچنیــن  پورابراهیمــی 
رابطه با تاخیــر دولت در ارائه لایحه 
بودجــه و همچنیــن برنامــه هفتم 
توســعه و اختاف نظــری که روی 
تقــدم برنامه بر بودجه به وجود آمده 
اســت، گفت: پیشــنهاد ما این است 
که در ابتــدا لایحه بودجه به مجلس 
بیاید و بعد از اینکه بودجه را بررســی 
و تصویــب کردیم؛ برنامه به مجلس 
ارسال شود و در سال آینده با فرصت 
 و دقت مناســب به بررســی برنامه 

بپردازیم.
وی در پاســخ به این ســوال که 
»اگــر بودجه بــدون برنامه تدوین و 
تصویب شــود به روند اجرای برنامه 
آسیب نمی زند؟« گفت: خیر، مجموع 
متوسط اجرای احکام برنامه ششم ۲۵ 
درصد بوده است با این درصد اجرایی 
شدن احکام چه ضربه ای می خورد؟ 

تاثیرخاصی ندارد.

پورابراهیمی مطرح کرد؛

ارائه بسته جدید کمیسیون اقتصادی 
برای تامین مالی حوزه مسکن

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس از رونمایی از بسته جدید این کمیسیون به منظور تامین مالی حوزه مسکن
 پس از رایزنی با دولت خبر داد.

گروه اقتصادی -  یک کارشناس  
بازار سرمایه با بیان اینکه رفتار بازیگران 
حاضر در بازار ســرمایه هیجانی تر از 
ســرمایه گذاران دیگر بازارها است، 
گفــت: اگر قرار باشــد رشــدی در 
بازارهای ســرمایه گذاری رخ دهد، 
احتمال این اتفاق در بازار سهام بیشتر 
خواهد بود و این بازار نسبت به سایر 
بازارهای موازی بازدهی بهتر خواهد 

داشت.
حســام جعفری به روند اخیر 
معامات بورس اشــاره کرد و افزود: 
در صورت مقایســه بازار سرمایه با 
ســایر بازارها شــاهد ارزندگی این 
بازار نسبت به سایر بازارهای سرمایه 

گذاری خواهیم بود.
وی بازار مســکن را جدی ترین 
رقیب برای بازار سهام دانست و گفت: 
بازار مسکن طی ۲ سال گذشته تحت 

تاثیر اصاح شدید شاخص بورس و 
نیز وضعیت حاکم در این بازار رشــد 
جدی را تجربه کرد، اما اکنون شــاهد 
وجود رکود جدی در این بازار هستیم.
بازار  بازیگــران  رفتــار 
سرمایه، هیجانی تر از سرمایه 

گذاران دیگر بازارها
جعفــری بــا تاکید بــر اینکه 
ریســک های حاکم در بازار سرمایه 
نیز در دیگر بازارهای سرمایه گذاری 
وجــود دارد، اظهار داشــت: رفتار 
بازیگــران حاضر در بازار ســرمایه 
هیجانی تر از ســرمایه گذاران دیگر 
بازارها اســت، اما باید به این موضوع 
توجه کرد که رفتار بازیگران مسکن 
که اغلب سنتی هســتند توام با صبر 

بیشتری است.
این کارشــناس بازار ســرمایه 
خاطرنشان کرد: وجود نگاه بلندمدت 

در بازار مسکن باعث شده تا سرمایه 
گذاران کمتر اقدام به رفتارهای هیجانی 
در این بازار کنند که این امر باعث شده 
تا شــاهد اصاح کمتر قیمتی در این 

بازار باشیم.
وی ادامه داد: وجود چنین امری 
باعث شــده تا عماً کاهش شــدید 
قیمت هــا در بازار مســکن صورت 
نگیرد و فقط شــاهد وجود رکود در 

معامات این بازار باشیم.
ارزندگی در قیمت ســهام 

شرکت ها
جعفــری بــا بیان اینکــه بازار 
سرمایه می تواند از عملکرد بهتری در 
معامات خود نســبت به روند فعلی 

برخوردار باشد، گفت: فعاً محرکی 
کــه بتواند باعث تحــول معامات 
بورس و نیز شتاب در صعود آن شود، 

وجود ندارد.
این کارشناس بازار سهام اظهار 
داشت: بازار سرمایه در چند ماه گذشته 
اصاح شدید قیمتی را تجربه کرده و 
قیمت ها به مرحله ارزندگی رســیده 
است؛ بنابراین اگر قرار باشد رشدی 
در بازارهای سرمایه گذاری رخ دهد 
احتمال این اتفاق در بازار سهام بیشتر 

خواهد بود.
کمــک دولت و ســازمان 
بورس برای بازگشــت رشد به 

شاخص بورس

وی اعام کرد: طی ســال های 
گذشته ارزش دلار به عنوان مهم ترین 
محرک رشد بازار شناخته شده است 
که در چند روز گذشته شاهد افزایش 

قیمت این ارز بودیم.
جعفــری خاطرنشــان کــرد: 
همچنیــن در کنــار ایــن موضوع، 
حمایت های صــورت گرفته از بازار 
از ســوی دولت و ســازمان بورس 
کمک کرد تا بازار ســهام پس از فراز 
و نشیب های بسیار وضعیت بهتری به 
خود بگیرد و به مدار صعود بازگردد.

این کارشــناس بازار ســرمایه 
معتقد اســت که دلار و حمایت های 
انجام شــده از بازار توسط نهاد ناظر 

بازار و نیز دولت عاملی در بازگشت 
روند مثبت و رشد به معامات بورس 

بوده است.
اعتمــاد از دســت رفتــه 
سرمایه گذاران نسبت به بورس
وی بــه اعتماد از دســت رفته 
سرمایه گذاران نسبت به بورس اشاره 
کرد و گفت: باز گرداندن اعتماد دوباره 
به ســهامداران کمی دشوار است، اما 
بــرای اجرای این امر لازم اســت تا 
سیاســت های اقتصادی به صورت 

پایدار در دستور کار قرار بگیرد.
جعفری ادامه داد: نباید در بازار 
نگرانی هایــی از جانب بودجه، نرخ 
خوراک و نیز دیگر مقررات باشیم و 

در این زمینــه ثبات در قانون گذاری 
و شــرایط اقتصادی مهم ترین عامل 
برای بازگرداندن اعتماد به سهامداران 

است.
بازار سهام نیازمند ثبات در 

تصمیم گیری ها
این کارشــناس بازار سرمایه با 
بیان اینکه بهتر اســت سازمان بورس 
ثبات بیشتری را در تصمیم گیری های 
خود داشته باشد، گفت: بدین معنا که 
اگر مقرراتی وضع می شــود دیگر در 
کوتاه مدت تغییر نکند تا بتوان شاهد 
بهبــود وضعیــت ورود نقدینگی به 
بورس و اعتماد سهامداران نسبت به 

سرمایه گذاری در بورس باشیم.
وی معتقد است که اگر دلار رشد 
کند بازار سهام تحت تاثیر چنین عاملی 
بیشتر از نرخ دلار رشد می کند که این 
امر می تواند تا حد زیادی اعتماد را به 

سهامداران باز می گرداند.
ابهامات بودجــه باید رفع 

شود
جعفری خاطرنشان کرد: در این 
راستا قانون گذار باید ابهامات موجود 
را رفــع و نیز یکســری از مقررات را 
به صورت بلندمــدت تدوین کند تا 
ســرمایه گذار این اطمینان را داشته 
باشــد که طــی ســال های طولانی 
می تواند در یک بازار مطمئن سرمایه 

گذاری کند.
این کارشناس بازار سرمایه اظهار 
داشت: رفع ابهام بودجه باید به گونه ای 
که نه تنها برای یک سال آینده بلکه بهتر 
است سیاستی در پیش گرفته شود که 
رویه آن برای ۱۰ سال آینده مشخص 
باشــد تا سرمایه گذاران بتوانند با دید 
بهتری نسبت به سرمایه گذاری در این 

بازار اقدام کنند.

گروه اقتصادی -  یکی از هفت 
کان پروژه شــبکه ملــی اطاعات، 
توســعه زیرســاخت های ارتباطی و 
فیبر نوری است و مســئولان وزارت 
ارتباطات تأکید کرده اند با برنامه ریزی  
صورت گرفته تا پایان دولت سیزدهم 
۸۰ درصد خانوارها و کســب و کارها 
به فیبر نوری متصل خواهند شــد که 
ســرعت نامحدودی دارد و اخیرا هم 
اعام شده که همه شهرهای استان ایام 
تحت شــبکه سراسری فیبر نوری قرار 

گرفته است.
رشــته های شــفاف شیشه ای و 
پاســتیکی یا فیبرنوری اکنون بخش 
مهمی از تجهیزات ارتباطی زیرساختی 
در جهان را تشکیل داده است؛ فناوری 
اصلی که طی سال های گذشته در بخش 
ارتباطات ثابت ایران کمتر به کار گرفته 
شــده بود، اما در دولت سیزدهم مورد 
توجــه ویژه دولت و وزارت ارتباطات 

و فناوری اطاعات قرار گرفته است.

شــبکه زیرســاخت کشــور با 
سرمایه گذاری دولت، بیش از ۷۰ هزار 
کیلومتر فیبر را برای اتصال شــهرهای 
مختلف کشور به یکدیگر فراهم کرده، 
اما در داخل شهرها هنوز شبکه دسترسی 
یا آخرین لایه اتصال به ساختمان های 
مسکونی و تجاری کشور با تجهیزات 
قدیمــی هم وجود دارد که به شــبکه 
مسی مشــهور است؛ این شبکه به رغم 
گســتردگی زیاد، توانایــی کمی برای 
ســازگاری با فناوری هــای جدید و 

استفاده از خدمات پهن باند دارد.
این در حالی اســت که بر اساس 
مصوبه شورای عالی فضای مجازی تا 
ســال ۱۴۰۴ باید ۸۰ درصد خانوارها و 
۱۰۰ درصد کســب وکارها با متوسط 
سرعت ۲۵ مگابیت  برثانیه به پهن باند 
ثابت دسترسی داشته باشند و دسترسی 
۲۰ میلیــون خانــوار و پنــج میلیون 
کسب وکار تا ســال ۱۴۰۴ به اینترنت 
پهن باند ثابت باید بر بســتر فیبر نوری 

شکل گیرد.
در همین رابطــه، به تازگی علی 
کریمی- سرپرســت اداره ارتباطات و 
فناوری اطاعات استان ایام- با اشاره 
به طرح ملی ایجــاد ۲۰ میلیون پورت 
پوشــش فیبرنوری در سراسر کشور 
اظهار کرده اســت: در اســتان ایام با 
هماهنگی استانداری و شرکت سرمایه 
گــذاری »های وب«، پــروژه احداث 
فیبرنــوری با ۳۰۰ نیرو از هفته اول مهر 

کار آغاز شد.
وی افزود: با شــروع این پروژه در 
استان ایام، ۱۳۰ کیلومتر از نظر ساختار 
حفاری شــده است و ۲۲۰ کیلومتر نیز 
کابل دیواری احداث شده که می توان 
گفت در مجموع ۳۵۰ کیلومتر کابل در 

۲۷ شهر ایام کشیده شده است.
سرپرســت اداره ارتباطــات و 

فناوری اطاعات اســتان ایام با اعام 
اینکــه پروژه فیبرنوری این اســتان در 
دهه فجر افتتاح می شود، گفت: برنامه 
لازم برای واگذاری اینترنت پر سرعت 
برای همه شهرهای اســتان ادامه دارد 
و تحول خوبی در ســطح دیتا شــاهد 
هســتیم امیدوارم در سایر استان ها نیز 
این موضوع پیگیری شود و این آمادگی 
را داریــم که تجارب خود را در اختیار 

دیگر استان ها قرار دهیم.
طبق اعــام وزارت ارتباطات و 
فنــاوری اطاعات، وی بــا بیان اینکه 
ایام از نظر شــاخص های ارتباطات 
و فنــاوری اطاعــات )IDI( در رتبه 
۱۷ در میان دیگر اســتان ها قرار دارد، 
افزود: استان ایام دارای ۳۷۸ روستای 
بالای ۲۰ خانوار هستیم و تاکنون ۳۴۴ 
روستا تحت پوشش اینترنت پرسرعت 

قــرار گرفته اند و تا پایان ســال آینده 
همه روســتاها تحت پوشش اینترنت 

پرسرعت قرار می گیرند.
کریمی با اشــاره به موانع موجود 
در بحث توســعه ارتباطات روستایی 
این اســتان اظهار کرد: عمده مشــکل 
موجود در توسعه ارتباطات استان ایام، 
کوهستانی بودن و صعب العبور بودن 
برخی مناطق است که در مواقعی برای 
پوشش، مجبور به ایجاد چندین سایت 

هستیم.
همچنیــن طبق اعام شــرکت 
مخابرات، رضا خلیلی- معاون شــبکه 
مخابرات ایران- در مصاحبه ای درباره 
ســهم شــرکت مخابرات ایران برای 
تحقق برنامه توســعه فیبر نوری اظهار 
کرد: یکی از زیرساخت های تخصصی 
و اصلی شرکت مخابرات که به عنوان 

یک اپراتور با تجربه با بیش از ۵۰ ســال 
محســوب می شود، توسعه شبکه فیبر 
نوری اســت که اجرای آن از ده ها سال 
پیش آغاز شده و همچنان به عنوان امری 

مستمر ادامه دارد.
وی گفت: هــم اکنون بزرگترین 
زیرساخت شبکه فیبر نوری کشور در 
اختیار شــرکت مخابرات ایران است، 
امــا در واقع در ســال های اخیر، بحث 
رساندن این فیبر به مشتریان مطرح شده 
است، زیرا قبا این فیبر در مسیرهای بین 
شهری و انتقال استفاده می شد، اما این 
تغییری که در بحث فناوری و دسترسی 
مشــترکان اتفاق افتــاد، بحث اجرای 
فیبر برای اســتفاده های کاربران عادی، 
خانگی، تجاری و ســازمانی را مطرح 
کــرد که رویکرد جدیدی محســوب 

می شود.

معاون شبکه شــرکت مخابرات 
ایران افزود: حجم نیاز در اجرای فیبر در 
این مقوله بسیار زیاد و با عددهای قبلی 
خیلی متفاوت است و شاید میلیون ها کُر 
کیلومتر فیبر برای این کار مصرف شود.

وی گفت: شرکت مخابرات ایران 
در زمینه چارچوب برنامه های اباغی 
این مسیر را ادامه می دهد و برنامه ای که 
برای امسال پیش بینی شده است، افزون 
بر ۸۰۰ هزار پوشــش خواهد بود و این 
به معنی این است که ۸۰۰ هزار خانوار 

را این شبکه تحت پوشش قرار دهد.
خلیلی افزود: بر همین اســاس، 
مشتریان یا خانوارهایی که در محدوده 
هستند باید درخواست بدهند و با توجه 
به ظرفیت بازار و نیاز مردم، به شبکه فیبر 

نوری وصل می شوند.
پیش از این هم عیســی زارع پور 
- وزیر  ارتباطات و فناوری اطاعات - 
درباره پروژه فیبر نوری منازل و کسب 
و کارها نیز گفته بود تاکنون ۱۰ شرکت 

و اپراتور برای اجرای این طرح ملی پای 
کار آمده انــد و کار در  ۶۵ شــهر در ۱۰ 
اســتان آغاز شده است و امیدوارم که تا 
دهه فجر سال جاری، در سراسر کشور 

آغاز شود.
گفتنی اســت یکی از هفت کان 
پروژه شــبکه ملی اطاعات، توســعه 
زیرســاخت های ارتباطی و فیبر نوری 
اســت و ایــران در این حــوزه جزو 
کشــورهای انتهای لیســت است اما 
توسط مســئولان وزارت ارتباطات و 
فناوری اطاعات تأکید شــده با برنامه 
 ریزی های صورت گرفته تا پایان دولت 
ســیزدهم ۸۰ درصد خانوارها و کسب 
و کارها بــه فیبر نوری متصل خواهند 
شد که سرعت نامحدودی دارد؛ دولت 
منابــع لازم را تامین کرده و ۸ درصد از 
درآمد اپراتورهای همراه به این موضوع 
اختصاص می یابد. همچنین  ســرمایه 
لازم تامین شــده و زیرســاخت های 

حقوقی نیز فراهم شده است.

بورس قابلیت رشد پس از مدت ها اصلاح را دارد؛

بازیگران بازار سهام از رفتار هیجانی پرهیز کنند

آخرین وضعیت فیبرنوری در کشور

گروه اقتصادی - داریوش امانی 
گفت: طی هشت ماه امسال ۵ میلیون و 
۴۰۰ هزار تن کالا از طریق گذرگاه های 
مرزی کشور ترانزیت شده که این رقم 
نسبت به مدت مشابه پارسال هشت 

درصد افزایش داشته است.
داریــوش امانــی مدیرعامــل 
ســازمان راهداری و حمــل و نقل 
جاده ای در حاشیه هم اندیشی مدیران 
پایانه های مرزی کشــور اظهار کرد: 
برای حمل کالای ترانزیتی روســیه 
حتماً باید از ظرفیت مسیر آذربایجان 
کنیم، لذا توسعه همکاری با این کشور 
و البته کشــورهای ترکمنستان و هند 
برای حمل کالای ترانزیتی روسیه در 

دستور کار ما قرار دارد.
مدیرعامل ســازمان راهداری و 
حمل و نقل جاده ای همچنین گفت: 
هم افزایی و همکاری بین دستگاه های 
فعــال در مرز و اخذ اختیارات لازم از 
دولــت برای اعمــال مدیریت واحد 
مرزی توسط پایانه های مرزی سازمان 
راهــداری از اولویت های اصلی این 

سازمان است.
وی در پاســخ به ســوالی مبنی 
بر اینکه »چرا مطابق دســتورالعملی، 
مسؤولان ادارات راهداری از مصاحبه 
با رســانه ها منع شــده اند«، گفت: از 
وجود این دستورالعمل اطاع ندارم، 
اما همیشــه به مدیران کل راهداری 

تاکید کرده ایم با رسانه ها تعامل داشته 
و درباره هر پیشــرفت و تحول مثبت 
به خصوص در خراســان رضوی با 

رسانه ها مصاحبه کنند.
امانــی گفت: طی هشــت ماه 
امسال پنج میلیون و ۴۰۰ هزار تن کالا 
از طریق گذرگاه های مرزی کشــور 
ترانزیت شــده که این رقم نسبت به 
مدت مشابه پارســال هشت درصد 

افزایش داشته است.
رئیــس ســازمان راهــداری و 
حمــل و نقــل جــاده ای افــزود: با 
توجه به اقدامات دولت ســیزدهم و 
تفاهم هایی که با کشورهای همسایه 
در حوزه تجــارت و ترانزیت منعقد 

شــد، نیاز بود طی دیروز و امروز این 
نشســت هم اندیشــی با حضور ۲۵ 
 مدیر پایانه مرزی در مشــهد برگزار 

شود.
وی گفت: در این نشست اهداف 
و اقدامــات جدید برای رســیدن به 
هدف گــذاری دولت ســیزدهم در 
حوزه ترانزیت و رســیدن به عدد ۲۰ 
میلیون تن ترانزیــت برای همکاران 

تبیین شد.
امانی بیان کرد: ســال گذشــته 
نزدیــک به ۱۰ میلیــون تن ترانزیت 
کالا از طریــق پایانه های مرزی ایران 
انجام شده و با توجه به هدف گذاری 
ترانزیت ۲۰ میلیون تنی باید از ظرفیت 

کریدور شمال - جنوب شامل مسیر 
کشــورهای روســیه تا هند و دیگر 

کشورهای منطقه برای تحقق این رقم 
استفاده شود.

گروه اقتصادی - در هفته جاری 
خبرهای مهمی در بخش کشاورزی 
منتشــر شــد که از مهمترین آنها می 
توان به حذف عوارض صادراتی مرغ 

اشاره کرد.
هفته جاری در بخش کشاورزی 
با خبر "ســرانه مصرف تخم مرغ به 
۱۵ کیلو رســید" آغاز شــد. رییس 
هیات مدیــره اتحادیه مرغ تخمگذار 
تهران با اشاره به اینکه سرانه مصرف 
تخــم مرغ در کشــور بــه ۱۵ کیلو 
رســیده اســت،اظهار کرد که قیمت 
تمام شــده هر کیلو تخــم مرغ برای 
مرغــداران ۴۳ هزار تومان بوده و این 
در حالیســت که تخم مرغ در بازار با 
 قیمــت های پایین تر خرید و فروش 

می شود.
 "ثبــات در بازار میوه و صیفی" 
از دیگر خبرهای منتشــر شده در این 

بخش بود.مشاهدات میدانی حاکی از 
آن بود که بازار میوه و سبزی نسبت به 
هفته گذشته ثابت بوده ولی همچنان 
قیمــت برخی اقام بــرای مصرف 

کنندگان بالا است.
" نهاده هســت ولــی نقدینگی 
نیست" نیز در هفته جاری منتشر شد. 
رییس هیات مدیــره انجمن صنفی 
گاوداران ضمن اشاره به اینکه تاکنون 
دام ســنگینی صادر نشــده ،گفت که 
مشــکلی در تامین نهاده دامی نداریم.
در حقیقــت نهاده وجــود دارد ولی 

نقدینگی نیست.
"برای تشکیل یک سانت خاک 
۷۰۰ســال زمان نیاز است" از دیگر 
خبرهای منتشر شــده در این بخش 
بود. وزیر جهاد کشــاورزی در روز 
جهانی خاک با اشاره به اهمیت حفظ 
خاک اعام کرد که طرح های زیادی 

از جمله کاشت یک میلیارد نهال برای 
حفاظت از خاک در دستور کار داریم.
خبر "استفاده از سموم دوستدار 
محیط زیســت را باید در دستور کار 
قرار دهیم" نیز در این هفته در بخش 
کشاورزی منتشر شــد.معاون وزیر 
جهاد کشاورزی با اشاره به اینکه حفظ 
جنــگل در حقیقت حفاظت از خاک 
اســت گفت که باید برای حفاظت از 
منابع خاکی کشور از سموم دوستدار 

محیط زیست استفاده شود.
بودجه  ردیــف  "اختصــاص 
مستقل برای حفاظت از خاک در سال 
آینده" نیز در هفته جاری منتشر شد. 

معــاون آب و خــاک وزارت 
جهاد کشاورزی ضمن اشاره به اینکه 
امیدواریم  با کمک همه دستگاه های 
مرتبــط، حکمرانــی یکپارچه ای در 
مدیریت خاک داشــته باشــیم اعام 

کرد که ســال آینده در بودجه ، ردیف 
مستقلی برای حفاظت از خاک در نظر 

گرفته خواهد شد.
یکی  دیگر از خبرهای این هفته 
خبری با تیتر "اراضی کشــاورزی به 
شــهری تبدیل نشــود" بود. رییس 
انجمن علوم خاک ایران اعام کرد که 
باید از اراضی کشــاورزی محافظت 
کــرد و نباید این اراضی به توســعه 

مسکن اختصاص یابد.
از جملــه خبرهــای مهم که در 
هفته جــاری در بخش کشــاورزی 
منتشر شد علت افزایش قیمت برخی 

محصولات کشاورزی بود. 
رییس اتحادیه فروشندگان میوه 
و ســبزی تهران مــی گوید در فصل 
ســرد قیمت محصولات کشاورزی 
کمی بیشــتر می شــود زیرا هزینه ها 
افزایش می یابد و محصولات دیرتر 

به عمل می آید.
آخرین خبر در بخش کشاورزی 
در هفته جــاری "عوارض صادراتی 
مرغ صفر شــد" بود.معاون توســعه 
بازرگانی وزارت جهاد کشــاورزی 
گفت که به دلیل اســتمرار و سیاست 

گذاری منظم در حوزه تولید گوشت 
مرغ و همچنین در راســتای حمایت 
از بخش تولید،صادرات برای گوشت 
مرغ بــه طور جد پیگیــری و امکان 
صادرات با حذف عوارض صادراتی 

فراهم شده است.

البتــه در حوزه مســکن یک بخــش از تامین  مالی اجــرای این قانــون برعهده حوزه 
بانکی اســت، بخش دیگری از آن در تعهد دولت اســت و دولت هــم باید بهتر عمل کند.

مدیرعامل سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای اعلام کرد؛

ترانزیت بیش از ۵ میلیون تن کالا از طریق گذرگاه های مرزی

از حذف عوارض صادراتی مرغ تا علت گرانی برخی صیفی جات
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